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Emelik az orvosi 
béreket,  
büntetendő lesz 
a hálapénz

2. oldal 

Megemlékeztek  
a Hód-tavi csatáról, 
megújul az emlékmű

6. oldal 

Lázár kétszeres
kormánybiztos
lett

4. oldal 

ÖNKORMÁNYZATISÁG • 3 évtizede lett 
megyei jogú város Hódmezővásárhely

30 évesek az 
önkormányzatok

K. A.

 Bibó István a II. világháború 
után így érvelt az önkormányzati 
választások megtartása mellett: 
„..demokrácia nincs eleven, pezs-
gő, szabad és demokratikus ön-
kormányzati élet nélkül. Minden 
országos demokrácia merő fikció, 
ha nincs meg az egyes emberek szá-
mára hozzáférhető kisebb közössé-
gekben a szabad közélet iskolája.” 

RÁGALMAZÁS • Most Szabó Bálint volt a vádlott

Beperelték, otthagyta 
a bíróságot
KOZÓ ATTILA

 Szabó Bálint szegedi jo-
gász rágalmazás miatt két-
szer is vádlottként állt a 
Hódmezővásárhelyi Járás-
bíróság előtt, azonban a  
bíróság elfogultságát em-
legetve egyszerűen kisétált 
a tárgyalóteremből.  A bíró 
elfogatóparancsot adott ki 
ellene, majd rendőrök jöttek 
érte egy furgonnal. A hely-
színen lévő újságírók azt 
hitték, emiatt, de kiderült: 
teljesen más ügyben vitték 
el.
 Az első perben Kendi Imre volt a 
magánvádló, akit a K’Art tulajdo-
nosaként támadott Szabó Bálint, a 
másodikban pedig Litresits András, 
akit Czeglédy Csaba tettestársának 
nevezett Szabó Bálint. A vádlottat 
szeptember 28-án már elővezették 
volna a rendőrök, mert a per janu-
ári és júliusi tárgyalásán sem jelent 
meg, most végül megérkezett a bí-
róságra.
Szabó Bálint a bíró többszöri fel-
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 Bibó elképzeléseire majdnem  egy 
fél évszázadot kellett várni. Az 1950-
től 4 évtizeden át tartó tanácsrend-
szer csak az 1990. szeptember 30-án 
és október 14-én megtartott első 
szabad önkormányzati választással 
szűnt meg. Ez volt egyetlen válasz-
tás, ahol két fordulóban dőlt el a 
polgármesteri és az önkormányzati 
képviselői mandátumok sorsa.

Folytatás a 3. oldalon

SZABÓ A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI JÁRÁSBÍRÓSÁG ELŐTT 
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szólítása ellenére sem volt hajlandó 
a vádlottak padjára ülni, majd el-
fogultságra hivatkozva vásárhelyi 
bíróság kizárását kérte. Ezt azzal 
indokolta, hogy szerinte a Hódme-
zővásárhelyi Járásbíróság korábban 
jelezte, hogy elfogult ebben az ügy-
ben. 
Litresits András, aki az első tár-
gyaláson ügyvédként képviselte a 
magánvádlót az elhangzottakra úgy 
reagált, hogy szerinte Szabó direkt 

húzza az ügyeit. „Gyakorlatilag az 
utóbbi időben semmi másról nem szól 
az ő eljárása csak kizárási indítványo-
kat terjeszt elő, próbálja húzni-ha-
lasztani a rá vonatkozó vádlott ügyek-
nek a befejezését. Ennek a szemtanúi 
lehetünk most is. Ez az ügy 2018-as 
feljelentés, gyakorlatilag ma kerülne 
sor az első érdemi tárgyalásra” – fo-
galmazott.

Folytatás a 4. oldalon

JÁRVÁNY • Megyénkben az egyik legmagasabb a százezer lakosra jutó esetek száma

A Covid nem finom
K. A.

 A Covid nem finom - írta 
Facebook bejegyzésében 
Kuncze Gábor. A 70 éves po-
litikus is elkapta a korona-
vírust és intenzív osztályra 
került. A fertőzés terjed, na-
gyon magas számok jelen-
nek meg a napi új esetekről. 
Csongrád-Csanád megye az 
ország 2-3. legrosszabb ará-
nyokat produkáló térsége.
 Csongrád-Csanád megyében a 
regisztrált fertőzöttek száma már 
átlépte az 1300-at, a megyében 335 
eset jut százezer lakosra, ez Buda-
pest és Győr-Moson-Sopron után 

a 3. legrosszabb érték . Vásárhelyen 
bár hivatalos adatok nincsenek a 
fertőzöttekről, talán kicsit jobb a 
helyzet. A karanténban lévők száma 

98-ra csökkent - derült ki a helyi 
Operatív Stáb hétfői értekezletén, 
erről Szabó Zsolt rendőrkapitány 
tájékoztatta a résztvevőket. Az 

A MASZKHASZNÁLATTAL KÖRNYEZETÜNKET, A KÉZFERTŐTLENÍTÉSSEL MAGUNKAT IS VÉDJÜK

önkormányzat intézményeiben – 
óvodák, bölcsődék, időotthonok – 
és a hajléktalanszállón az október 
5-i állapot szerint nincs COVID-19 

fertőzött beteg, sőt, a tankerülettől 
kapott információk szerint az isko-
lákban is minden koronavírus miatti 
karantén megszűnt. Szilágyi Zsolt a 
közterület-felügyelő arról számolt 
be az Operatív Stáb előtt, hogy jól 
működik a múlt héten bevezetett 4 
kapus nyitvatartás a piacon. Kiemel-
te, hogy a lakosok és az árusok is 
fegyelmezetten betartják a maszk-
viselésre és távolságtartásra vonat-
kozó járványügyi óvintézkedéseket. 
Pár embert kellett figyelmeztetni 
csak, hogy a maszk helyes viselése-
kor az orrot is takarni kell. 

Folytatás a 3. oldalon



2.

2020. október 9.

Városunk

EGÉSZSÉGÜGY • Lépcsőzetesen, három év alatt emelik a béreket

Emelik az orvosi béreket, 
büntetendő lesz a hálapénz
B.D. - B.R. -  K.A.

 Soha korábban nem látott 
méretű orvosi béremelésről, 
a kamara által tett javaslat 
elfogadásáról és a hálapénz 
kivezetéséről beszélt Orbán 
Viktor miniszterelnök az el-
múlt hétvégén. Hétfőn már 
a parlament elé került a tör-
vényjavaslat, amelynek szö-
vegét látva azonban a Ma-
gyar Orvosi Kamara közölte, 
a bértábla így nem elfogad-
ható.
 A törvényjavaslat szerint három 
lépcsőben valósul meg az orvosok 
béremelése: 2021-ben, 2022-ben és 
2023-ban kaphatnak emelést, így az 
utolsó kör már a 2022-es választás 
utánra esik. A 34 oldalas javaslat 
nemcsak a háromlépcsős béreme-
lést tartalmazza, hanem a hálapénz 
büntetését is, emellett a magán- és 
a közellátás viszonyát is alapvetően 
átalakítaná. 
A legfontosabb állítása pedig az a 
közleményüknek, hogy a tervezet 
bértáblával kapcsolatos része így 
nem fogadható el. Egy rezidens 
2021-ben havi bruttó 481 486 Ft-ot 
keresne, a következő évben emel-
kedne  619 053, majd 2022-ben 687 
837 Ft-ra a bére. A már több mint 41 
éve dolgozó orvosoknál ezek a lép-
csők 3 év alatt így néznek ki: 1 666 
040 -  2 142 051 - 2 380 057 Ft.
A MOK szerint  az alapítványoknál és 
magánszolgáltatóknál dolgozókra is 
ki kellene terjeszteni a tervezetet. A 
másodállás korlátozását a MOK elv-
ben támogatja, ugyanakkor annak 
pontos kidolgozását és differenciá-
lását szükségesnek tartja, ez azon-
ban jelenleg nem történt még meg.
A kamara nehezményezi, hogy a 
tervezet elvileg lehetőséget ad az 
általuk javasolt alapbértől lefelé 
(igaz, felfelé is) eltérni, szerintük 
a tervezetben szereplő megoldás 
elfogadhatatlan: “A MOK egyetért 
a differenciálás lehetőségével, de 
miután Miniszterelnök úr a MOK 
bértábláját, mint alapbért fogadta 
el, az ettől való eltérítés az ellentétes 
a megegyezéssel.”

Az is probléma számukra, hogy a 
bértábla nem kezeli a képesítésbeli 
különbségeket.

Megyei reakciók 

 Dr. Kanka Andor a Magyar Orvosi 
Kamara Csongrád-Csanád megyei 
elnöke a Vásárhelyi Televíziónak 
arra a kérdésére, hogy időben ér-
kezett-e a béremelés, tekintettel az 
orvosok hosszú ideje tartó kiván-
dorlására, nemmel válaszolt.
- Az orvoshiány mindennapos, ezért 
is kényszerülnek arra a kollégák, 
hogy 2-3 munkahelyen 2-3 má-
sik kolléga helyett is dolgozzanak 
pluszban, ami nyilván tarthatatlan 
és ez is volt az egyik motivációja 
ennek a béremelési javaslatnak. To-
vább halasztani ezt már azt hiszem 
nem lehetett volna, a kormány egy 

ideje komolyabban foglalkozik ezzel 
a kérdéssel, illetve az egészségügy 
helyzetével és egy elég alapos szak-
mai egyeztetés, felmérés, felkészü-
lés történt ezzel kapcsolatban. Gon-
dolom ott is erre a következtetésre 
jutottak, hogy ez a fizetésemelés 
elengedhetetlen ahhoz, hogy fenn-
tartható legyen a megfelelő egész-
ségügyi ellátás Magyarországon.

És az ápolók?

Novemberben húsz százalékkal 
emeli a kormány az ápolók és az 
egészségügyi szakdolgozók fizeté-
sét, azon az 500 ezer forinton kívül, 
amit még a nyáron biztosított az 
egészségügyi dolgozók számára – 
mondta Rétvári Bence, az Emberi 
Erőforrások Minisztériumának 
(Emmi) parlamenti államtitkára 
nemrég Maglódon az MTI tudósítása 
szerint. Ebből a mondat úgy is tűn-
het, mintha egy új döntés nyomán 
jutnának fizetésemeléshez a szaká-
polók. A Vásárhelyi Televízió meg-
kereste Dr. Irinyi Tamást, a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
Csongrád Megyei Területi Szerve-
zetének elnökét, aki a hírre reagálva 
jelezte, ez nem új eredmény, hanem 
egy évekkel korábban kialkudott 
béremelés és nem 20 százalék, ha-
nem kevesebb. A döntés idején 8, 14, 
20 és 30 százalékos lépcsőket hatá-
roztak meg, csakhogy minden szá-
zalékot a 2018. január 1-i bázishoz 
viszonyít a kormány, ebből fakad, 
hogy a jelenlegi, 20 százaléknak 
mondott novemberi béremelés egy-
egy egészségügyi szakdolgozónál az 
októberi fizetéséhez képest valójá-

Egyszerűsített bértábla 2021. január 1-től
Gyakorlati idő 0-2 év 481.486 Ft

3-5 év 613.134 Ft

6-10 év 861.848 Ft

11-15 év 979.473 Ft

16-20 év 1.044.175 Ft

21-25 év 1.158.975 Ft

26-30 év 1.256.300 Ft

31-35 év 1.307.997 Ft

36-40 év 1.417.967 Ft

41- év 1.666.040 Ft

ban csak 16,5 százalék. Az orvosok 
tervezett béremelésének örülnek, 
hiszen az elmúlt évtizedekben az 
egészségügyben dolgozók mél-
tánytalanul keveset kerestek. Irinyi 
Tamás szerint sose érte el az egész-
ségügyben dolgozók átlagfizetése a 
magyarországi átlagfizetéseket. - 
Mi örülünk annak, ha az orvosoknak 
jócskán megemelkedik a bére, de 
természetesen szeretnénk, hogy ne 
legyen nagy bérfeszültség, nagyon 
nagy különbség, a szakdolgozói bé-
reknek is nyomon kell követni vala-
milyen szinten az orvosi béreket. 

Bérfeszültséget okozhat

 A Független Egészségügyi Szak-
szervezet szerint nem lehet az 
egészségügyi dolgozók szűkebb 
körét kiemelni, míg a többi, szin-
tén kulcsszerepet játszó dolgozót 
aránytalanul alacsonyabb mérték-
ben elismerni, mert ennek a betegek 
látják kárát – közölte a szervezet 
a hírekre reagálva. Üdvözlik az or-
vosok és az egészségügyi dolgozók 
munkáját elismerő szavakat, és az 
orvosokat érintő béremelési intéz-
kedéseket.
Ugyanakkor, a meghirdetett or-
vosbér emelés  – ha az nem jár 
együtt a többi egészségügyi dolgozó 
bérrendezésével – komoly bérfe-
szültséget generál, mert sokan csak 
jóval mérsékeltebb, vagy semmilyen 
béremelést nem kaptak, illetve fog-
nak kapni, és továbbra is rendkívül 
alacsony bérekért végzik – még a 
beígért béremeléseket is figyelembe 
véve – megfeszítő munkájukat.
Ezért azt kérik, hogy a szakdolgo-
zók és a többi közfinanszírozott 
egészségügyi dolgozó részére 2021 
elején az orvosok béremelésével 
arányos béremelésre kerüljön sor. A 
FESZ hangsúlyozta, a szakdolgozók 
hiánya ma már feszítőbb, mint az 
orvosoké.

“Tudományos kutatások 
igazolják, hogy a halálozási 
ráták a legszorosabb 
kapcsolatot az őket ápoló 
szakdolgozók hiányával 
mutatják, különösen igaz 
ez az intenzív ellátásban. 
Ha az egy betegre jutó 
ápoló létszám kisebb, mint 
2,5, azzal arányosan nő 
a halálozások száma” – 
fogalmazott a szakszervezet.

A betegeket ápolók, a műszakiak 
áldozatos munkája az orvosoké-
val arányos bérfejlesztést indokol, 
ugyanúgy mint az egészségügyi és 
szociális ellátás extra terhelést el-
szenvedő közfinanszírozott ellátás-
ban dolgozó többi munkavállalója, 
vagy más jogviszonyban foglalkoz-
tatott dolgozója esetén – jelentették 
ki. 

Az országyűlés lapzártánk után, 
bizottsági módosítást követően, 
elfogadta a törvényjavaslatot.

AZ ORSZÁGGYŰLÉS ELÉ MÁR NEM AZ EREDETI MOK JAVASLAT KERÜLT

Négy bő esztendő után 
veszteséggel zárt az 
Imerys

 Az Imerys Magyarország Kft. 
négy nyereséges év után tavaly 
veszteséggel zárt, nettó árbevé-
tele is csökkent.
A tűzálló termékek gyártásával 
foglalkozó vásárhelyi társaság 
2018-as teljesítménye alapján 
tavaly a Csongrád Megyei Iparka-
mara top 100-as vállalati listáján 
a 44. helyen szerepelt. Két éve az 
adózás utáni eredménye 172 mil-
lió forint, a legfrissebb céginfor-
mációk alapján 2019-ben közel 
26 millió forintos veszteséggel 
zárt. Nettó árbevétele 5 milliárd 
692 millió forint volt, ami 22 mil-
liós visszaesés 2018-hoz képest.
Ezzel egy hosszú pozitív időszak 
tört meg, hiszen 2015-ben 640, 
2016-ban 554, 2017-ben pedig 
452 millió forint nyereséget ter-
melt a vállalat, amelynek szep-
temberben 248 munkavállalója 
volt.

Fidesz-tag lett Grezsa
 Belépett a Fideszbe a tavaly 
októberi önkormányzati válasz-
táson hivatalosan függetlenként,
de a kormánypártok által is 
támogatott jelöltként induló 
Grezsa István – ezt a politikus 
Facebook-oldalára írta ki tag-
felvételi lapjáról készült fotóval. 
“Úgy terveztem, hogy az MDF 
után több pártba nem fogok 
belépni, de a tervek változtak. 
Kötelességemnek érzem, hogy 
ne csak szimpatizánsként, ha-
nem tagként is segítsem a Fidesz 
munkáját” – fogalmaz közösségi 
médiás bejegyzésében a korábbi 
polgármester-jelölt. Bejegyzé-
sében megköszönte Héjj Dávid 
miniszterelnöki biztos, György 
István és Potápi Árpád államtit-
károk a pártba való belépéséhez 
adott ajánló aláírását. Grezsa 
István a Szabolcs-Szatmár-Be-
reg megye és Kárpátalja együtt-
működésének fejlesztéséért és a 
Kárpát-medencei óvodafejlesz-
tési program koordinálásáért 
felelős miniszteri biztosi pozíciót 
tölti be. 

Együtt újítják fel a 
kerékpárutat

 A nyárfák gyökerei felnyom-
ták, hepehupássá, töredezetté és 
ezzel balesetveszélyessé tették 
az ATEV előtti kerékpárút 100-
150 méteres szakaszát.  A Magyar 
Közút Zrt. munkatársai felmar-
ják, majd helyreállítják az aszfal-
tot úgy, hogy közben a HMSZ Zrt. 
dolgozói a fák gyökérzetét elle-
nőrzik. Ahol a kelleténél vasta-
gabb, ott át kell vágni a gyökeret. 
Ha a növényzet tovább burjánzik, 
akkor az a nyárfák kivágását és 
új fasor telepítését is maga után 
vonhatja. A felújítás költségeit az 
állami és az önkormányzati cég 
közösen fedezi.

CÍMSZAVAKBAN



3.

2020. október 9.

Városunk

Folytatás a címlapról

Hódmezővásárhely ebben az évben, 
1990-ben kapta meg a Megyei Jogú 
Város rangot is és ekkor választották 
polgármesterré Dr. Rapcsák Andrást 
– akkor még a képviselők, hiszen 
közvetlen polgármester-választás 
csak az 1994-es választástól kezdő-
dően volt.
Az 1990 tavaszán megválasztott 
új Országgyűlés – hetekig tartó 
viták, egyeztetések után – 1990. 
augusztus 3-án fogadta el a helyi 
önkormányzatokról szóló törvényt. 
Ennek preambuluma kimondta: a 
jogszabály elismeri és védi a helyi 
közösségek önkormányzáshoz való 
jogait, lehetővé teszi, hogy a válasz-
tópolgárok helyi közössége – köz-
vetlenül, illetőleg a választott helyi 
önkormányzat útján – önállóan és 
demokratikusan intézze a helyi ér-
dekű közügyeket.
Ennek szellemében augusztus 27-én 
kezdődtek meg a jelölések a polgár-
mesterekre és a helyi képviselőtes-
tületek tagjaira. A korábbi gyakor-
lattal szemben az új szabályozás 
megszüntette a politikai szervek 
kizárólagos jelöltállítási jogát, s 
jelöltet ajánlhatott minden válasz-
tópolgár, aki választókerületében 
választójogát gyakorolhatta.
Országszerte 8559 polgármes-
ter-jelölt, 48 939 kislistás képvi-
selőjelölt és 12 841 egyéni válasz-
tókerületi képviselőjelölt indult 42 

ÖNKORMÁNYZATISÁG • 3 évtizede lett 
megyei jogú város Hódmezővásárhely

30 évesek az 
önkormányzatok

párt, 647 társadalmi szervezet, 12 
kisebbség és 447 féle koalíció támo-
gatásával.
Hódmezővásárhelyen 1990-ben 101 
jelölt 15 körzetben versenyzett a 
képviselői helyekért.

Önkormányzatiság 2020-
ban 

Gödöllőn tartott tisztújítást a Ma-
gyar Önkormányzatok Szövetsége, 
amelyhez Hódmezővásárhely egy 
augusztus eleji közgyűlési döntés-
sel csatlakozott. Saját városában 
újraválasztották a szervezet állan-
dónak mondható elnökét, Gémesi 
Györgyöt. Néhány nappal korábban 
Gémesi Hódmezővásárhelyen járt 
és felkérte Márki-Zay Pétert, legyen 
az elnökség tagja. A szervezetnek 
két társelnöke van,  egy kétezer fős 
Jász-Nagykun-Szolnok megyei 
község, Jánoshida polgármesterét, 
Eszes Bélát és Budapest főpol-
gármesterét, Karácsony Gergelyt 
választották ezekre a pozíciókra. 
Elnökségi tagok lettek: Hatvani 
Miklós (Isaszeg), Márki-Zay Péter 
(Hódmezővásárhely), Nyirati Klá-
ra (Baja), Péterffy Attila (Pécs) és 
Wittinghoff Tamás (Budaörs). Ezzel 
az elnökség a szükséges 11 helyett 
csak nyolcfős, a többi tisztségviselőt 
később választják meg. A polgár-
mesteri tagozat vezetője  Szűcsné 
Posztovics Ilona, Tatabánya polgár-
mestere lett. 

Folytatás a címlapról

Lakodalmak 23 óra után is

 Már 2 lagzit is önkormányzati 
ingatlanban tartottak azóta, hogy 
Márki-Zay Péter bejelentette, hogy 
lakodalomra kiadják az önkormány-
zat tulajdonában lévő helyiségeket 
a vásárhelyi fiataloknak, melyek 
nem minősülnek vendéglátóhelynek 
(sportcsarnokok, uszoda átriuma, 
olvasókörök), így lagzi 23 óra után 

JÁRVÁNY • Megyénkben az egyik legmagasabb a százezer lakosra 
jutó esetek száma

A Covid nem finom
is folytatódhat, ez ugyanis ven-
déglátóhelyeken este 11 óra után 
már nem lehetséges a járványügyi 
szabályok miatt. Márki-Zay Péter 
hangsúlyozta a vírus 11 óra előtt is 
pont olyan veszélyes, mint utána, az 
esküvőket pedig sokan éppen a tava-
szi első hullám miatt halasztották el 
őszre. Ezzel együtt azt írta, hogy ez 
nem további kockázatvállalás pro-
pagálása, hiszen a már meghirdetett 
esküvőkre vonatkozik, azt javasolja 
az óvintézkedéseket 11 óra után is 
tartsák be. 

Farkas Éva, Makó fideszes polgár-
mestere egy online beszámolójá-
ban lényegében megismételte azt, 
amivel Márki-Zayt támadják: nem 
nyilvános, családi rendezvények, 
esküvők, ha nem vendéglátóegység-
ben rendezik meg, akkor tarthatóak 
tovább.  

Érintésmentes 
kézfertőtlenítő a 
Városházán

 Dr. Berényi Károly alpolgármes-
ter, gyermekorvos egy  érintésmen-
tes, automata kézfertőtlenítőt ado-
mányozott az önkormányzatnak. A 
praktikus berendezés előnye, hogy 
érintésmentesen, egy pedál meg-
nyomásával lehet működtetni, így 
még higiénikusabban lehet kezet 
fertőtleníteni. Természetesen az új 
mellett az eddigi, pumpás adago-
lóból is elérhető a kézfertőtlenítő 
a Városháza portáján. A kézfertőt-
lenítés a Városházára érkezőknek 
kötelező, ezért kérik az ügyfeleket, 
éljenek bátran ezzel a modernebb 
lehetőséggel. nekem a rendelőmben 
is szükség van egy ilyenre.  Berényi 
dr. azt mondta a rendelőjében is 
szükség van ilyenre, de most az or-
vos-beteg találkozások csökkenése 
miatt úgy döntött, a Városházának 
adja a megrendelt adagolót, ami 2 
literes, 1300 adagot biztosít és így 
csaknem egy hétig fedezi a polgár-
mesteri hivatalba érkezők számára 
szükséges fertőtlenítőszert. 

Egy amerikai intézet katasztrófát prognosztizál 
Magyarországra

A Bill Gates alapítványa által támogatott Institute for 
Health Metrics and Evaluation (IHME) szerint katasztro-
fális fordulatot vehet a magyarországi koronavírus-jár-
vány – írta meg a Magyar Hang.
Az intézet a koronavírus-járvány szempontjából is fontos 
szerepet tölt be, az itt dolgozó szakemberek ugyanis jár-
ványmodellezéssel foglalkoznak – és természetesen nem 
csak az Egyesült Államokra vonatkozóan készítenek le-
hetséges forgatókönyveket.
Magyarországgal kapcsolatban pedig nincsenek jó híreik: 
ha minden úgy marad, ahogy most van, akkor az év végé-
ig több mint 12 500 halálos áldozata lehet a Covid-19-nek 
hazánkban, a november végére várt tetőzésre pedig továb-
bi 35 ezren fertőződhetnek meg.
A napi halálozások számának tetőzését – a jelenlegi tren-
dek alapján – november 19-re teszik az IHME kutatói. Ha 
viszont mindenki maszkot viselne, úgy az említett csúcsot 
(elméletben) december elejéig is ki lehet tolni. Ez egyben a 
napi halálesetek számát is jelentősen csökkentené.

 MÁRKI-ZAY PÉTER IS BEKERÜLT A MÖSZ ELNÖKSÉGÉBE

KAMPÁNY • Szerencsen találkoztak

Márki-Zay és Kocsis 
telefonszámot cseréltek
KOZÓ ATTILA

 A borsodi időközi or-
szággyűlési képviselő-
választás kampányában 
Szerencsen találkozott egy-
mással Márki-Zay Péter és 
Kocsis Máté. 
 A Fidesz-frakcióvezető édesapja 
és annak családja vásárhelyi, többek 
között ezért kérte el telefonszámát a 
polgármester. Márki-Zay Facebook 
oldalán azt is leírta miben kérné a 
Fideszes politikus közreműködését: 
- Szeretném frakcióvezető úr segítsé-
gét kérni a 33 üresen álló Csengettyű 
közi lakás kiadásához, amivel 33 vá-
sárhelyi rászoruló család életkörülmé-
nyeit tudnánk azonnal javítani, és ez 
mindössze Gyopáros Alpár aláírásába 
kerülne. 
Azt is írta, hogy  kéri Kocsis támoga-
tását 4000 vásárhelyi azon kérelmé-
hez, hogy a helyi fehérjefeldolgozó 
fejlesztését engedélyezze a kormány  
és ezzel megszüntethető lenne a vá-
rost rendszeresen elárasztó bűz. 
A telefonszámcsere közben Szanyi 
Tibor is odalépett hozzájuk azzal a 

kérdéssel „Tisztázzuk, ki a Fidesz-bé-
renc?” 
Márki-Zay Szanyiról nemrég azt 
írta, hogy  „2018 februárban Hódme-
zővásárhelyen a teljes ellenzéki össze-
fogás ellen elindítottak egy álellenzéki 
szocialista árulót, akit Szanyi Tibor 
még Brüsszelből is támogatott a Fidesz 
helyi sajtójában. Szocialista Párt azóta 
mindkettejüket kizárta tagjai közül.” 
Szanyi most sem állt be az összellen-
zéki jelölt mögé, ISZOMM nevű párt-

jával egy független jelöltet támogat. 
A választás a motorbalesetben 
elhunyt Koncz Ferenc megürese-
dett parlamenti székéért folyik. A 
Fideszes képviselő 2018-ban 48 
százalékkal nyert, Márki-Zay Péter 
szerint teljes ellenzéki összefogás 
esetén már akkor is győzhetett volna 
egy összellenzéki jelölt.  Most Bíró 
László az ellenzék jelöltje, Koncz 
Zsófia a Fideszé, rajtuk kívül indul-
nak még független jelöltek is. 

 A TELEFONSZÁMCSERÉT A FACEBOOKON KAMPÁNYÍZŰ ÜZENETEK KÖVETTÉK

ÖNKORMÁNYZAT 

Képviselői 
lakossági fórumok
 Gyutay Katalin képviselő asszony 
a Visszhang utcai Olvasókörben tart 
lakossági fórumot, október 14-én 
16.30-tól. Az eseményen részt vesz 
dr. Kis Andrea alpolgármester asz-
szony is.
 Krupiczer Ferenc képviselő, a 
Kertvárosi Olvasókörben  tart lakos-

sági fórumot október 16-án, 16,30-
tól. Az eseményen részt vesz dr. Kis 
Andrea alpolgármester asszony is.
Mindenkit arra kérnek, hogy hasz-
náljon a fórumokon maszkot és 
lehetőség szerint tartson 1,5-es tá-
volságot. 
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MEGBÍZATÁS • Ménesbirtok, tram-train, szabadkai vasút, geszti 
kastély

Kétszeres kormánybiztos 
lett Lázár
B. D. - K. A.

 Korábbi feladatait - 
tram-train, szabadkai vasút, 
Mezőhegyes - meghosszab-
bították, változatlan vannak 
kastély-ügyi teendői is Hód-
mezővásárhely országgyű-
lési képviselőjének. 
 A Magyar Közlönyben olvasható, 
hogy a kormány szeptember 30-i 
határozatával 2020. október 1-i ha-
tállyal Lázár Jánost kormánybiztos-
sá nevezi ki. Feladatai a mezőhegyesi 
Nemzeti Ménesbirtok és Tangazda-
ság Zártkörűen Működő Részvény-
társaság által ellátott állami fel-
adatok koordinálása és a Nemzeti 
Kastélyprogram és a  Nemzeti Vár-
program végrehajtásával kapcso-
latos feladatok ellátásáért felelős 
miniszteri biztossal együttműködve 
a  geszti Tisza-kastély, valamint 
a  hozzá tartozó melléképületek, 
volt istálló és inaslak, Tisza-krip-
ta, új szálláshely épületegyüttes, 
valamint a  történeti kastélypark 
felújítási munkálatainak koordiná-

lása és végrehajtása. E feladataiért 
díjazásban nem részesül. Hiányzik 
viszont ez a kitétel másik, november 
1-től hatályos megbízatása mel-
lől, a most hatályon kívül helyezett 
2018-as kormányhatározatban még 
az szerepelt, hogy díjazás nélkül 
végzi ezt a munkát. Lázárnak figye-
lemmel kell kísérnie a folyamatban 
lévő a Hódmezővásárhely–Szeged 
tram-train mintaprojekt végre-

AGRÁR • 77 állami parcellát értékesítenek 
Vásárhely környékén. Van egy 3,3 hektáros 
belterületi föld is.

Földeladás 
nyilvános 
pályázat nélkül
BÍRÓ DÁNIEL 

 77 állami parcellát hir-
detett meg nyilvános pá-
lyáztatás, illetve árverés 
mellőzésével értékesítésre 
Hódmezővásárhely környé-
kén a Nemzeti Földügyi Köz-
pont. Összesen 71 hektárnak 
keresnek így új gazdát.
 A héten tette közzé a Nemzeti 
Földügyi Központ azoknak a Nem-
zeti Földalapba tartozó, 10 hektárnál 
kisebb földrészleteknek az adatait, 
amiket nyilvános pályáztatás, illetve 
árverés mellőzésével értékesítené-
nek október 21-ig. Csongrád-Csa-
nád megyében a legtöbb eladó par-
cella Hódmezővásárhelyhez tartozik 
közigazgatásilag. Míg a csongrádi 
határban 21, a makóiban 28, a szen-

tesiben 20, a mindszentiben 7, Sze-
ged környékén pedig 16 kisebb-na-
gyobb táblát hirdettek meg, addig 
Vásárhely térségében 77-et.
 A kínálat többségében félhektár-
nál kisebb földterületekre vonat-
kozik, néhány kivételtől eltekintve 
a haszonbérlet 2021-ben jár le. A 
legnagyobb új gazdára váró tábla 5 
hektáros. A 77-ből 76 parcella kül-
területen fekszik, illetve szerepel a 
listán egy 139 aranykorona értékű, 
3,3 hektáros vásárhelyi belterületi 
földdarab is.
 A hirdetmény szerint az érték-
becslés elkészítésének díját az 1 
hektáros vagy kisebb ingatlanok 
esetében a földügyi központ, a na-
gyobbaknál a szerződés megköté-
sére jogosult vételi ajánlatot tevő 
fizeti. 

Folytatás a címlapról

Feljelentené a 
járásbíróságot

 Érdemi tárgyalásra ezúttal sem 
kerülhetett sor, mert Szabó kitartott 
előre eldöntött terve mellett.
“Sem a Hódmezővásárhelyi Járás-
bíróság jelen ügyben lefolytatott 
eljárását, sem a mai konkrét tárgya-
lást, sem törvényesnek, sem tisz-
tességesnek, sem jogszerűnek nem 
tartom” – mondta, majd hozzátet-
te, feljelenti a Hódmezővásárhelyi 
Járásbíróságot hivatali visszaélés 
gyanújával. Dr. Pásztor Anikó bíró 
tájékoztatta a vádlottat, hogy a tel-

jes bíróság ellen már nem lehet elfo-
gultságot bejelenteni, csak az eljáró 
bíró kapcsán. Ő pedig eljáró bíróként 
kijelentette, a vádlottat nem ismeri, 
csupán néhány éve él Hódmezővá-
sárhelyen. „Kétségtelen, hogy az ügy-
nek van egy átpolitizált jellege, de a 
bíró az ügyben objektíven tud dönteni 
és nem érzi magát elfogultnak.”
Elfogatóparancsot adott ki a bíró
Szabó azt mondta, hogy ebben az 
eljárásban nem kíván részt venni, 
mert az szerinte „a legsötétebb kom-
munista időket idézi”. „Figyelmezte-
tem, az eltávozás következményeire, 
a bíróság elfogatóparancsot bocsát 
ki ön ellen abban az esetben, ha ön a 
tárgyalóteremből távozik” – mondta 

RÁGALMAZÁS • Most Szabó Bálint volt a vádlott

Beperelték, otthagyta a bíróságot
a bíró, Szabó Bálint azonban ennek 
ellenére is elhagyta a tárgyalóter-
met.
A vádlott önkényes távozása miatt 
ítélet nem született, így a pert no-
vemberre napolták el. Szabó Bálint  
aznap délelőtti második perében 
ugyanaz történt, mint 2 órával ko-
rábban, most sem volt hajlandó a 
vádlottak padjára ülni, ismét elfo-
gultságot jelentett be és ugyanúgy 
elhagyta a tárgyalótermet. A bírónő 
ezért egy második elfogatóparan-
csot is kiadott.

Legyen vége az ilyennek 
a közéletben

 A magánvádló Kendi Imre a bíró-
ság épülete előtt nyilatkozott a saj-
tónak, azt mondta,  2010-ben „elin-
dult ellenük egy boszorkányüldözés”, 
az általuk megépített sportcsarnok 
ügyében, a város nemfizetése miatt 
ebből előbb persorozat lett, majd 
mindezt 2014-ben cégeik felszámo-
lása követte. „Azok a rágalmak, ami-
ket a családunk elszenvedett 2014-től 
2018-ig folyamatosan, ezek nem vé-
letlenszerűen elhangzott nyilatkozatok 
voltak. Hanem Szabó Bálint – általunk 
feljelentett ügyvéd kollégának a szá-
jából, nagyon tudatosan, felépítetten, 
szisztematikusan nagy nyilvánosság 
előtt és többször hangzottak el” – fo-
galmazott Kendi.
Elmondása szerint mindez becsü-
letüket olyan mértékben sértette és 
olyan mértékben károkat okozott 

HIÁNYZIK A „DÍJAZÁS NÉLKÜL” KIFEJEZÉS A MOSTANI KORMÁNYHATÁROZATBÓL

hajtását, valamint koordinálja a 
regionális jelentőségű, határon 
átnyúló, Szeged–Szabadka–Baja 
vonal kialakítását. A kormánybiztos 
tevékenységét a feladatköre szerint 
illetékes politikai felsővezetőkkel és 
szakmai felsővezetőkkel, valamint 
a Csongrád-Csanád Megyei Kor-
mányhivatallal szoros együttműkö-
désben látja el. 

Márki-Zayt, Botkát támadta, Lázárral egyeztetett

Szabó többek között a Szeviép és a K’Art cégek károsult-
jainak képviselőjeként szerepelt hírekben. Ezekből  az 
ügyekben ő  politikai szálakat is felfedezni vélt, sajtótájé-
koztatói, akciói során gyakran támadta Márki-Zay Pétert 
és Botka Lászlót is. Lázár Jánossal viszont egyeztetett, a 
2018-as választási kampány idején Lázár még videót is 
közzétett arról, hogy felkeresi Szabó Bálintot, mint  a Sze-
viép károsultak képviselőjét, viszi a több milliárdos kárta-
lanításról szóló kormánydöntést. A Szeviép-kártalanítás 
után Szabó cégének korábban néhány milliós bevétele 100 
millió Ft fölé ugrott.

nekik és a cégeinknek, amiket na-
gyon nehezen tudtak feldolgozni, de 
a „fogukat összeszorítva azért mégis-
csak sikerült továbblépniük ebből”.
Hozzátette, hogy viszont szeretnék 
azt, ha az ilyen jellegű magatar-
tásnak vége legyen ebben a magyar 
közéletben, helyi és országos köz-
életben is. „Ezek a rágalmazások ezek 
a nagyon ocsmány és rossz szándékú 
kinyilatkoztatásoknak nagyon szeret-
nénk, hogyha véget vetnének” – fo-
galmazott a vádló az újságíróknak.

Szabót elvitték a rendőrök

 A bíróságról néhány perc eltel-
tével távozó sajtó munkatársai azt 
látták, hogy a közeli mélygarázs 
bejáratánál Szabó Bálintot rendőrök 
tessékelik be egy kisbuszba, majd 
elhajtanak a helyszínről. Csakhogy 
ők a békéscsabai rendőrkapitányság 

munkatársai voltak, akik a Szege-
di Rendőrkapitányság feljelentése 
nyomán innen vitték Békéscsabára 
gyanúsítotti kihallgatásra, egy egé-
szen más ügy, Szabó március 18-i 
akciója miatt, amikor Szegeden egy 
autóval keresztbe állt a villamos-
síneken, hogy a vírushelyzet miatt 
tömegközlekedés leállítását köve-
telje. Akciója azonban közérdekű 
üzem működésének megzavarása 
volt. Minderről Szabó Bálint azt 
mondta telefonon vásárhelyi mé-
diacentrumnak, hogy a gyanúsítás 
ellen panasszal élt. Arról is beszélt: 
a márciusi demonstrációjával a 
maszkviselésre akarta felhívni a 
figyelmet. Azt is közölte, hogy a 
következő másfél hónapban azon 
dolgozik, hogy a hódmezővásárhelyi 
járásbíróságot kizárják rágalmazási 
ügyei tárgyalásából. 

KERESZTBE ÁLLT A SÍNEKEN, EMIATT VITTÉK EL A RENDŐRÖK. FOTÓ:SZEGEDER.HU
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BÍRÓ DÁNIEL 

 Éves bevételének több 
mint felét nyereségként 
könyvelhette el 2019-ben a 
batidai vadászkastélyt bir-
tokló cég, amelynek tulaj-
donosi háttere teljesen ho-
mályossá vált. A Grosswiese 
Zrt. lízingelt egy Mercedes 
terepjárót is.
 Jól látható fellendülést hozott a 
tavalyi év, jelentős bevétellel zárta 
2019-et az a Lázár János résztu-
lajdonában álló társaság, amely 
a Hódmezővásárhelyhez tartozó 
batidai tanyavilágban felépített va-
dászkastélyt birtokolja. A kastélyt 
a volt miniszter és családja földjei 
veszik körbe. Az ingatlan-bérbe-
adással foglalkozó Grosswiese Zrt. 
frissen megjelent pénzügyi beszá-

molójából kiderül, hogy a társaság 
csaknem 60 millió forint bevételt 
ért el 2019-ben, aminek több mint 
a felét – 33,5 millió forintot – nye-
reségként könyveltek el – írta meg 
24.hu. Ez jelentős növekedés, előző 
évben ugyanis mindössze 2,4 mil-
lió forintot hozott vadászkastély 
bérbeadása a részvényeseknek. A 
Grosswiese Zrt. tulajdonosai osz-
talékot egyébként nem vettek fel, 
a nyereséget eredménytartalékba 
helyezték. Az impozáns épületet 
üzemetető cég a Magyar Országos 
Közjegyzői Kamara hitelbiztosítéki 
nyilvántartása alapján tavaly egy 
járművet is lízingelni kezdett, ami 
az alvázszám-azonosító szolgál-
tatók adatai szerint nem más, mint 
egy Mercedes-Benz X-osztályos 
terepjáró, melynek alapára 10 millió 
forint körül van. A vadászkastélyt 
birtokló zrt. tulajdonosi szerke-

BIZNISZ • Homályos tulajdonosi szerkezet 

33 milliós nyereséget termelt 
a batidai vadászkastély

zete fölöttébb homályos. Két évvel 
ezelőtt mindössze annyit lehetett 
tudni, hogy kis részben (8,1 szá-
zalékban) Lázár a tulajdonos Kulik 
Jenő mellett, valamint két, alacsony 
tulajdoni hányaddal bíró személy 
volt még tulajdonos: egyikük több 
helyi vendéglátóhely üzemeltetője, 
másikuk egy több száz hektáron 
gazdálkodó birtokos. Az új tulajdo-
nosok kilétét nem lehetett földe-
ríteni, mert a főrészvényes ügyvéd 
megvált részvényeinek többségé-
től, így egyikük tulajdonrésze sem 
haladta meg az 50 százalékot, ez 
esetben pedig a törvény lehetőséget 
nyújt a rejtőzködésre. Még a rész-
vénykönyvbe sem jegyeztették be 
magukat, így lényegében bezárult a 
kör, és Lázár Jánoson és üzlettársain 
kívül senki nem tudhatja, hogy kik 
a további végső tulajdonosai a va-
dászkastélynak. 

MÁR BEVÉTELT TERMELT A KASTÉLY

OKTÓBER 6. • Nemzeti gyásznap

Nem vész feledésbe 
áldozatuk

Tram-train • Spanyolországban már próbajáratokat fut

Az első vásárhelyi tram-train 
szerelvény
K. A.

 Egy európai vasúti hírekre 
specializálódott weboldal, a 
railcolorsnews.com fotóval 
illusztrált cikket közöl arról, 
hogy a Stadler dízel-villa-
mosa már próbajáratot fut. 
 A szerző elmélkedik azon, hogy 
ez a jármű vonat vagy villamos, de 
meg is válaszolja a kérdés, mert-
hogy mindkettő, hiszen nem csak 
dízel vagy elektromos üzemmódban 
működhet. A MÁV START villamos-
vonat beszerzéséről azt írják 2017 
májusában 8 járművet rendeltek, 
2020 júliusában pedig további négy 
szerelvényre is megerősítették a 
vásárlási szándékot. A portál be-
számol arról, hogy így összesen 
tizenkét alacsonypadlós, 216 utas 
szállítására alkalmas egység köti 
össze Szegedet és Hódmezővásár-
helyt. A városokban belül 600 V-os 
felsővezeték alatt működnek majd a 

szerelvények, a városokat összekötő 
vonalon pedig a dízelmotort hasz-
nálják. Lakott területen 50 km/h-ás 
sebességkorlátozás vonatkozik rá-
juk, a városokon kívül akár 100 km/h 
sebességgel is közlekedhetnek.

A szakportál azt írja, a tesztek után 
az első 8 jármű 2021 őszén áll mun-
kába, a fennmaradó egységeknek 
pedig 2022 nyarára kell megérkez-
niük Magyarországra. 

A SZAKPORTÁL CIKKE SZERINT EZ A VÁSÁRHELYI SZERELVÉNY. 
FOTÓ:  JOSÉ FABRA/RAILCOLORSNEWS.COM

CSIRÁK DALMA

 Október 15-től lehet regisztrál-
ni a városkártyára a Tourinform 
Irodában. Akik már regisztráltak, 
15-től ugyanitt átvehetik a kártyá-

jukat, amivel már 16-tól ingyenesen 
utazhatnak a városban. A kártyával 
rendelkezők számára minden har-
madik belépés ingyenes a Török 
Sándor Strandfürdő és Gyarmati 
Dezső Sportuszodába. 

VÁROSKÁRTYA • Kedvezményekre jogosít

Városkártya

MÁRKI-ZAY PÉTER ÉS KIS ANDREA EGYÜTT KOSZORÚZOTT

CSIRÁK DALMA

 Október 6-a nemzeti 
gyásznap. Ezen a napon vé-
gezték ki Aradon azokat a 
honvéd tábornokokat, aki-
ket azóta aradi vértanúk 
néven emlegetünk, és tisz-
telgünk bátorságuk, tisztes-
ségük, hazafiságuk előtt.
 Ugyanezen a napon jutott mártír 

sorsa Pesten az első felelős magyar 
miniszterelnök, Batthyány Lajos. A 
hősökről Hódmezővásárhelyen is 
megemlékeztek. Dr. Kis Andrea al-
polgármester Kossuth téri beszédé-
ben elmondta, hogy Arad, a 13-ak és 
a többiek példát mutattak az össze-
fogásra, a hitre és a tenniakarásra, 
a megannyi nyelv, kultúra és vallás 
ellenére is. Október 6-a ma ezt is 
üzeni számunkra. 
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Kultúra

HAGYOMÁNYŐRZÉS • Megújulhat a kun 
süveg

Itt vívták meg 
a 738 évvel 
ezelőtti Hód-
tavi csatát
VASS RAMÓNA

 Hódmezővásárhely hatá-
rában immár 10. alkalommal 
rendeztek hagyományőrző 
találkozót az 1282-ben a mai 
Hódmezővásárhely határ-
ban lezajlott Hód-tavi csata 
emlékére. IV. László itt üt-
között meg korábbi szövet-
ségeseivel, a kunokkal. 
 A találkozót a Csete György által 
épített emlékmű mellett tartották, a 
Csete Alapítvány jóvoltából táblát is 
elhelyeztek el mellette. Az édesapja 
által megálmodott emlékmű tájé-
koztató táblát ünnepélyes keretek 
között leplezte le Csete Örs. Így most 
már mindenki tudhatja, hogy ez a 
süveg formájú építmény, miért áll 
a pusztában. Sőt az eredeti tervek is 
láthatók rajta, amely alapján meg-
történhet az emlékmű felújítása és 
egyben befejezése is.
- Van egy kupola, azt rendbe kell hoz-
ni, hogy ne folyjon be a víz - mondta 
a helyszínen Csete Örs, a Csete Ala-
pítvány elnöke. - Bent eredetileg egy 
kör alakú freskó volt és a jövőben is az 
a tervünk, hogy ez visszakerüljön. Ez 
megjelenítette Kun László alakját, 
másrészt az itt vívott csatát.
Kevés olyan katonai esemény van, 
amely Vásárhelyhez köthető - 
mondta Márky-Zay Péter polgár-
mester. - Jöjjenek ide osztálykirán-
dulások, itt egy méltó helyszín lesz, 
már most is megvannak az alapjai. 
A tervek megvannak, az építmény 
adott. Ezt olyan környezetté kell 
alakítani, hogy öröm legyen itt 
megállni és megemlékezni erről a 
fontos eseményről.

Egy különös kard 

Akár a Hód-tavi csatában is forgat-
hatták azt a kardot, amelyet kiállí-
tottak a találkozón. A fegyvert egy 
magángyűjtő, Gallik Kálmán találta 
a vásárhelyi MÉH-telepen, 100 fo-
rintért vette meg. 
- Turkáltam és megtaláltam - me-
sélte Gallik Kálmán. - Tudtam, hogy 
régi, bár a korát nem tudtam pon-
tosan meghatározni. Hazavittem és 
feltettem a falra. Ennek már öt éve.
A fegyverről később a Tornyai János 
Múzeum csapata állapította meg, 
hogy igazi ritkaság, a 11- 13 század-
ból származik, így akár az 1282-es 
csatában is forgathatták.
A találkozón a hagyományőrzők 
korhű ruhába bújva és talpig fel-
fegyverkezve azt is bemutatták, ho-
gyan harcoltak eleink. 
- Párviadalra készültünk, nem csa-
tarekonstrukcióval - mondta Sipos 
Róbert hagyományőrző, szervező. 
- Lényegesen kisebb létszámú hada-
kat sikerült az összeszedni most erre a 
rendezvényre. Az erre a célra kialakí-
tott küzdőtérben ugyanazok a szabá-
lyok, mint a vívásnál, csak itt nagyobb 
eszközökkel.
A hagyományőrző találkozón íjá-
szok is szép számmal képviseltették 
magukat. Az íj a kunok fő fegyvere 
volt, de vesztüket is ez okozta: az 
esőben felázott íjak miatt nem tud-
ták szokásos harcmodorukat hasz-
nálni, ez pedig eldöntötte a csata ki-
menetelét, és meghozta a magyarok 
győzelmét. 

MOZGÓKÉP • Módosul a nyitvatartás

Nem zár be a mozi
BÍRÓ DÁNIEL

 Néző és bemutatandó film 
sincs elég a vásárhelyi mo-
ziban, ezért módosul a fil-
mszínház nyitva tartása, de 
ideiglenes bezárásra nem 
készülnek.
 Kritikus helyzetbe kerültek a 
hazai filmszínházak a koronaví-
rus-járvány második hulláma miatt. 
A Filmforgalmazók Egyesületének 
legfrissebb adatai szerint az au-
gusztus eleje óta bemutatott tucat-
nyi film szeptember 30-ig 472 ezer 
látogatót vonzott országszerte, a 
nézők több mint harmada a Tenet 
című produkcióra volt kíváncsi.
– A jegyeladások a nyáron folyama-
tosan felfelé ívelő tendenciát mutat-
tak, amit a Tenet, illetve a Miután 
összecsaptunk és a Mulan filmek be-
mutatója látványosan megemeltek. 
Sajnos azonban a koronavírus má-

A Németh László Városi Könyvtárban heti rendszerességgel, szombat délelőttönként nyelvi 

kurzusokat tartunk igény szerint angol, német, francia nyelvekből, októbertől az érettségiig.A suli első napjaiban még biztosan nem a tanév vége jár a fejedben, de

ha tervezed, hogy idegen nyelvből emelt szintű érettségit teszel, mi segítünk az elérésében!

•  kis létszámú (max. 8 fő), limitált csoportok előzetes ingyenes tudásszint felmérés szerint,

•  1000 Ft / alkalom * = 45 perc írásbeli + 45 perc szóbeli felkészítő óra,

•  beszélgetési lehetőség idegennyelvi lektorokkal, 

•  próbaérettségi,

•  ha jól teljesítesz a tanfolyamon, tárgyjutalomban is részesülsz,

•  ráadásul még a befizetett óradíjakat is visszaadjuk, 

 ha az érettségin min. 60%-os eredményt érsz el! 

AMIT KÍNÁLUNK:

A jelentkezéshez 

kérdőívünket megtalálod 

a könyvtár honlapján: 

www.nlvk.hu 

Keresd a képzés logóját!

Helyszín: 
 a városi könyvtár (Hmvhely, Andrássy út 44.)

SZÁMÍTUNK RÁD!

11-12. ÉVFOLYAMOS VÁSÁRHELYI 

DIÁKOK FIGYELMÉBE!!!

* ingyenes részvétel pályázható

Kezedben a kulcs, Neked mindehhez már 

csak a szorgalmadat kell hozzátenned!

A képzés a város támogatásával valósul meg. 
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sodik hulláma ezt a tendenciát visz-
szavetette – nyilatkozta lapunknak 
Horváth Szilvia. A vásárhelyi Kultik 
Mozi munkatársa hozzátette, jelen-
tősen lecsökkent a bevételük. Ősszel 
a Tenethez mérhető nézőcsalogató 
produkció az új James Bond film, a 
Nincs idő meghalni bemutatója lesz, 
ami november 16-ra várható. Idén 
tavasszal ez volt az első film, aminek 

bemutatóját későbbre halasztották.
Arra a kérdésünkre, hogy fenyeget-e 
annak veszélye, hogy filmszínházu-
kat ideiglenesen bezárják idén az 
elmaradó bevételek miatt, Horváth 
Szilvia azt mondta, bezárásra nem 
készülnek, de nyitva tartásunk mó-
dosul a koronavírus második hul-
láma okozta filmkínálat csökkenés 
miatt. 

HAGYOMÁNYŐRZŐK GYŰLTEK ÖSSZE A KUN SÜVEG KÖRÜL

KEVÉS A FILM, KEVÉS A NÉZŐ, DE NEM ZÁRNAK BE
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Sport

KOSÁRLABDA • Csonka szezon után új évad

Vásárhelyi Kosársuli 
- kezdődik a bajnokság
BÍRÓ DÁNIEL

 Zsinórban három hazai 
meccsel kezd októberben a 
Vásárhelyi Kosársuli az NB 
I/B Zöld csoportjában.
 Tizenhárom klub nevezett a 
2020/21-es idényre, amely pénteken 
veszi kezdetét. A sorsolás szeszélye, 
hogy az első fordulóban pihen a Ko-
sársuli. A Pénzügyőr SE-t kivéve va-
lamennyi csapattal találkozott Tóth 
Tamás együttese az előző, csonka 
szezonban, és a koronavírus-jár-

CSELGÁNCS • Hetente nyolcszor edzenek 
a sikerekért

Hat érmet hoztak 
haza Paksról 
a vásárhelyi 
cselgáncsozók

BÍRÓ DÁNIEL 

 Hat érmet nyertek a Hód 
Judo SE versenyzői a paksi 
Atom Kupán. A járványhely-
zet ellenére korosztálytól 
függően hetente akár nyolc-
szor edzenek a vásárhelyi 
dzsudokák, ám a megmé-
rettetés olykor elmarad, így 
Bajára sem utazhatnak leg-
közelebb.
 Szeptember végén – hosszú idő 
után – végre versenyen bizonyíthat-
tak a Hód Judo SE fiatal tehetségei. 
Pakson a hagyományosan nemzet-
közi Atom Kupán, amely idén zárt 
régiós verseny volt, kisebb csapattal 
vett részt az egyesület. – Az előze-
tes nevezések alapján leszűrve, csak 
azokat vittük, akik felkészültek, egész-
ségesek és akiknek a kategóriájában 
megfelelő mezőny indult. Nagy-Tóth 
Menta, Papp Regina, Varga Szabolcs 
Dominik és Ocsák Soma Zénó arany-, 
illetve Török Csenge ezüst-, Ocsák 
Nimród Zsombor pedig bronzérmet 
nyert a viadalon – nyilatkozta la-
punknak Hangyási Dávid Botond.
Az egyesület elnöke, egyben veze-

tőedzője hozzátette, klubjuk tanít-
ványai, akik serdülő vagy idősebb 
korosztályba lépnek, a Paksi Atom-
erőmű SE-vel kooperációban dol-
gozva készülnek a megmérettetése-
ikre, paksi színekben versenyeznek, 
Hangyási László és Braun Ákos 
mesterek segítségével. A vásárhelyi 
sportélet még nem állt be a sport-
águk mögé sajnos, Pakson viszont 
egy világhírű judo-iskola működik.
– Elméletileg minden korosztály szá-
mára vissza van még egy-egy országos 
szintű verseny is idén októberben-no-
vemberben, hogyha meg lehet őket 
tartani. A versenyszervezésre komoly 
körültekintéssel, szigorú szabályokat 
vezetett be a Magyar Judo Szövetség. 
Bízunk benne, hogy lesz még alkalmuk 
idén a gyerekeknek, hogy próbára te-
hessék a tudásukat, de a legközelebbi 
bajai régiós verseny például elmarad 
– mondta a sportvezető.
Nagyon büszkék vagyunk a csapat-
ra és a hozzáállásra. Ebben a nehéz 
időszakban is összetart a csapat is és 
a szülői közösség is. Heti 1-8 edzést 
biztosítunk a sportolóinknak – a kor-
osztályos beosztásoknak megfelelő-
en – hangsúlyozta Hangyási Dávid 
Botond.

ÚSZÁS • Tisztújítást tartottak a szövetségnél

Vásárhelyi sportvezetők 
a MÚSZ vezetésében

vány sajnos az új évad küzdelmeibe 
is beleszól, szigorú szabályok mel-
lett kezdődhet a menet.
Mindenesetre októberben három 
hazai meccsel indítunk, majd ka-
rácsonyig szünet nélkül jönnek a 
fordulók. Januártól március végéig 
hasonló a helyzet, áprilisban pedig a 
tervek szerint következik a rájátszás.
Az október 9-i nyitányon a DEAC 
U23-as csapata jön Vásárhelyre, 
utána 14-én a Pénzügyőr SE, majd 
17-én a győri Széchenyi Egyetem 
gárdája. 

A PAKSI ATOMERŐMŰ SE-VEL KOOPERÁCIÓBAN DOLGOZNAK

SOÓS KATA

 Három hódmezővásárhe-
lyi sportvezető került a Ma-
gyar Úszó Szövetség (MÚSZ) 
öt évre megválasztott ve-
zetésébe, ami sportdiplo-
máciai és szakmai sikert, 
elismerést jelent az érintet-
tek és a hódmezővásárhelyi 
valamint a Dél-Alföldi régió 
úszósportja számára.
Elnökségi tag lett Risztov Éva, 
olimpiai bajnok, a hódmezővá-
sárhelyi NICS-HSÚVC tiszteletbeli 
elnöke. Ellenőrző Bizottság tag-
jaként dolgozik Kenéz László, a 
hódmezővásárhelyi NICS-HSÚVC 
elnöke. A Dél-Alföldi Régió vezetője 
Bán Sándor a hódmezővásárhelyi 
NICS-HSÚVC vezetőedzője lett.  RISZTOV ÉVA ELNÖKSÉGI TAG LETT. FOTÓ: FACEBOOK/RISZTOV ÉVA

Vízilabda • Négy gólos vezetés után kaptak ki

A HVSC elpuskázta a végét
BÍRÓ DÁNIEL

Az 5-4-es egri diadal után a Fehér-
vár együttesét fogadta a HVSC az 
OB I/B-s férfi vízilabda bajnokság 
2. fordulójában. A harmadik negyed 
végén úgy volt, ismét sikerül győzni, 
de a vendégek jól hajráztak, és végül 
14-15-re nyertek.
Szabó Tamás vezetőedző: - Tovább-

Kézilabda • Akart, de nem tudott 
meglepetést okozni a HLKC 

Nem sikerült 
meglepni az Algyőt
 A HLKC NB II-es női kézilabda 
csapata az Algyő otthonában ját-
szotta második bajnoki mérkőzését 
és 39-25-re vereséget szenvedett a 
listavezető FKSE-Algyővel szemben.
Dankó Ervin vezetőedző annyira 
csalódott volt, hogy a találkozó után 

ra is több játékosomat nélkülöznöm 
kellett a tavalyhoz képest sokat erő-
södött Fehérvár ellen. Sajnos ezen 
a mérkőzésen nem működött úgy 
a védekezésünk, mint a múlt hé-
ten, de elől remek akciókat vezetve 
a harmadik etap végére elléptünk 
ellenfelünktől 13-9-re. Ami ezután 
következett, az számomra teljesen 
érthetetlen. Érződött, hogy a vendé-

gek padja hosszabb és jobb kondiban 
vannak, ezért lassítanunk kellett 
volna a játékot, időben visszazárni, 
ebből semmit sem láttam viszont. 
Mérhetetlen csalódott vagyok, azt 
gondolom egy pont járt volna ne-
künk is. Október 10-én a Ceglédet 
fogadja a vásárhelyi csapat, a mér-
kőzés 19 órakor kezdődik. 

nem kívánta értékelni a látottakat. 
A vásárhelyi csapat 8. helyen áll a 12 
csapatos tabellán. Legközelebb ok-
tóber 10-én játszik
a HLKC, 16 órakor a Balogh Imsi 
Sportcsarnokban fogadja a Csorvás 
együttesét. 

Labdarúgás

Zsinórban 
ötödször 
kapott  
ki a HFC
BÍRÓ DÁNIEL

 A mérkőzés halasztását kérte a 
Kozármisleny az NB III-as labda-
rúgó bajnokság legutóbbi forduló-
jában, a HFC azonban nem egyezett 
bele. Az október 4-i meccsen végül a 
vendég Baranya megyeiek örülhet-
tek, 0-1-re legyőzték a vásárhelyi 
csapatot, akik ezzel a tabella 15. he-
lyére csúsztak vissza. Legközelebb 
október 10-én a Ferencváros máso-
dik csapatához látogat a HFC. 
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MŰEMLÉK • Megszépül az épület 

Felújítják a zsinagóga 
homlokzatát

A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI ZSINAGÓGA 1857-BEN ÉPÜLT, 1908-BAN MÜLLER MIKSA 
TERVEI ALAPJÁN BŐVÍTETTÉK, 2004-BEN VÉGEZTEK RAJTA NAGYOBB FELÚJÍTÁSOKAT. 
MOST AZ ÖNKORMÁNYZAT MEGBÍZÁSÁBÓL A TEMPLOM ELSŐ ÉS HÁTSÓ HOMLOKZA-

TÁT FESTIK, FELÚJÍTJÁK. A MUNKÁLATOK DECEMBER ELEJÉN KEZDŐDNEK.

TŰZESET • Minden odaveszett

Teljesen kiégett egy Róka utcai ház
 A lakók nem tartózkodtak az 
épületben, így személyi sérülés nem 
történt, de a lakóház melléképüle-
teivel együtt lakhatatlanná vált.  A 
lángok feltehetően egy műhelyként 
használt helyiségben lobbantak fel 
először, majd a tetőszerkezeten ke-
resztül terjedtek tovább a ház frontja 
felé. Szinte az egész ház kiégett, be-
rendezései megsemmisültek, vagy 
használhatatlanná váltak. A lángo-
kat végül húsz tűzoltó, hét vízsu-
gárral fékezte meg. Márki-Zay Péter 
Hódmezővásárhelye polgármestere 
bejelentette, anyagi gyorssegéllyel 
és átmeneti szükséglakással támo-
gatják az érintett családot. 

Közösségben sütögetnek
 Szalonnasütőt adtak át a hódmezővásárhelyi Nyugdíjas Lakóparkban. A 
kültéri sütögető az Európa parkból került át, miután ott egy új épült. Az intéz-
mény lakói nagy örömmel fogadták, ugyanis 30-40 fő nagyjából két hetente 
összegyűlik, hogy együtt süssön, főzzön valamit a lakópark kertjében. Az új 
sütögető a közösségi élet egy új központja lesz a lakóparkban. 


